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CONSELL DE LA ZONA 15  (el Clot i entorns)  

Plenari extraordinari realitzat el 26 de maig de 2020, per vídeo conferència, a causa de 
la pandèmia del COVID19. 
  
Inscripció telemàtica prèvia realitzada per: 
M. del Carme Pardo; Irache Mena; Óscar Barrios; Ester Tort; Rafa Terol; Meritxell Roca; 
Jordi Panadès; Carme Valls; Ángeles Ribes; Francesc Mòdol; Marta Gispert; i Elena 
Ferre. 
 
La regidora de zona, Marta Gispert, inicia la sessió plenari del Consell de la zona 15 i 
dóna la benvinguda a les persones en xarxa. A continuació, cedeix l’ús de la paraula a 
la regidora de Participació, Elena Ferre, qui presenta la nova imatge corporativa dels 
Consells de Zona de Lleida. 
Acte seguit, el regidor de zona i la regidora de participació procedeixen a explicar 
l’informe/valoració de l’estat de la ciutat arran de la crisi del Coronavirus. 
 
Finalitzada l’exposició dels tres primers punts de l’ordre del dia, es procedeix a donar 
resposta a les preguntes1 que Maria del Carme Pardo i Oscar Barrios; havien realitzat, 
via Internet, en el moment d’omplir el formulari d’inscripció al Plenari del Consell; i, a 
posteriori, a les que altres persones participants han anat escrivint -en directe- al xat 
de la vídeo conferència. 
 
Acabat el torn de preguntes, la regidora de zona agraeix l’assistència en xarxa i dóna per 

closa la reunió. 

 
Francesc Mòdol, coordinació tècnica dels Consells de Zona o Barri. 
Lleida, 26 de maig de 2020 
 
 
 
 
 

 
1 Maria del Carme Pardo: “demano informació de projectes específics per a la zona: urbanístics, d'atenció a les persones i de drets, a 

mes de qualsevol altre que impliqui el territori”. 
 

Oscar Barrios: “el projecte Ampliem la vianalització de carrers, planteja com un dels objectius la prioritat dels vianants i el 

desplaçament a peu. Quina és la prioritat dels vianants i els desplaçaments a peu, davant la invasió per part de certs bars de les 
voreres, ocupant totalment la via destinada a vianants, sense guardar en cap moment la distància de seguretat de 2 metres? Aquesta 

situació es dóna des de fa força temps a Passeig de Ronda 166 i especialment aquests dies, on no sol no s'ha reduït el nombre de 

taules, sinó que ha duplicat les que tenia habitualment.  
Al llarg del carrer Mossèn Reig entre Passeig de Ronda i Alcalde Porqueres, la situació habitual és que establiments que tenen un 

espai reservat per a taules al que és el pàrquing del Clot, ocupen la vorera, no deixant espai per la circulació dels vianants, que en el 

millor dels casos han de fer fila per poder passar o baixar a la calçada. 
Està bé ampliar la vianalització dels carrers, però també és important, conservar la que hem d'utilitzar a diari.” 
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CONSELL TERRITORIAL DE LA ZONA 15 (Clot i entorns)    

Sessió plenària realitzada el dia 10 de novembre de 2021, al Local Social de la Parròquia Sta. 

Maria Magdalena. 

 

Assisteixen a la reunió:      

 

Entitats:  

Associació Dones del Clot; Grup Municipal PSC; Grup Municipal Ciutadans; Església Evangèlica 

Baglisko; Associació Contra el Càncer; Associació de Veïns del Clot i confluències; Associació 

Esbart Arrels de Lleida; i U.P.A. Pilar-Magdalena. 

 

Persones acreditades:  

Maria Teresa Rogés; Ramon Masip; Issifou Souleymane; Ismael Souleymane; Mourad El 

Boubenbi; Joana Espuga; Neus Lombardo; Rosa Solís; Begoña Pardo; Andreu Vázquez; Carme 

Valls; Teresa Ribes; Soungalo Diarra; Mª Pilar Celia Ballabico; Gotti Fornós; Magdalena Torrent; 

Luis Javier Montori; José Ramon Barajas; Ernesto Cespedes; Imma Visús; Josep Albella; Maria 

Dúnia Llopis; Bea Obis; Neus Palacín; i Ignasi Portet. 

 

Per l’administració municipal:  

La regidora del Consell de la Zona 15 i de Participació, Marta Gispert; el Coordinador Tècnic de 

Participació, Francesc Mòdol; i, de part de la Secretaria Tècnica dels Consell de Zona,  Sogues 

Sendra. 

 

La regidora de zona, Marta Gispert, dóna la benvinguda a les persones assistents i, abans 

d’iniciar el repàs de la relació de projectes que s’estan fent o que es preveuen de fer a curt 

termini, avança que el barri aviat podrà disposar d’un espai sociocomunitari arran del conveni 

que signaran la Paeria i la parròquia de Santa  Maria Magdalena del Bisbat de Lleida, en virtut 

del qual hom preveu que l’Associació de Veïns del Clot i l’Associació Dones del Clot puguin 

realitzar-hi activitats. 

 

En desenvolupament del segon punt de l’ordre del dia, la regidora Gispert fa esment: 1- que 

han finalitzat les obres que s’estaven fent a la zona dels carrers Ramon Llull-Alcalde Porqueras-

Pallars; 2- que s’ha fet l’alineació del carrer Príncep de Viana i que en aquell punt s’han 

realitzat reformes a la vorera; 3- que s’ha instal·lat un semàfor i un nou pas de vianants a la 

cruïlla de Príncep de Viana amb Corts Catalanes; 4- que s’ha incorporat una nova plataforma 

de bus a la confluència de Príncep de Viana amb la Plaça d’Europa; i 5- que s’ha renovat el 

paviment de cautxú dels parcs infantils d’Humbert Torres i de Santa Maria Magdalena. 

 

En un altre ordre de coses, la regidora de zona informa: 1- que s’està buscant una solució per a 

resoldre el problema de la descàrrega de tràilers al Mercadona que hi ha al carrer Mossèn 

Reig; 2- que hi ha pendent resoldre la millora dels jocs infantils de la plaça del Clot; 3- que s’ha 

habilitat un aparcament de motos al carrer Almirall Folch per tal de fer més visible i segur un 

pas de vianants que hi ha en aquell lloc; 4- que a la cruïlla del carrer Nadal Meroles amb 

Taquígraf Martí, s’ha previst pintar-hi un triangle al terra perquè hom visualitzi que no s’hi pot 

aparcar;  5- que s’intensificarà la neteja al barri i la presència de la Guàrdia Urbana, i que la 

brigada d’acció immediata actuarà per a fer aquelles reparacions més urgents; 6- que 

s’ampliaran les voreres del tram entre els carrers Alcalde Rovira Roure i Enric Granados; i 7- 

que es renovaran, en diferents fases, trams de fusta del terra del Parc Entrevies, incorporant-hi 

un nou material més resistent i 100% reciclable, fet de fusta de pi i de resines de polietilè 

d’alta densitat. 
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Finalment, la regidora Marta Gispert explica que, amb els fons europeus Next Generation, hom 

preveu fer les següents actuacions: 1- ampliar voreres entre els carrers Alfred Perenya/Alcalde 

Porqueras i el Passatge de la Premsa, i a un tram del carrer Ramon Llull; 2- millorar l’accés a 

l’Escola Sant Josep de Calassanç des del carrer Comtessa Elvira; i 3- construir diversos passos 

elevats al barri, entre els quals un al davant l’Escola del Treball. 

 

A continuació, s’inicia el torn de preguntes i/o propostes: 

 

Mourad El Boubenbi, veí.  Agraeix a la parròquia haver cedit l’espai per a la reunió; denuncia el 

fet que Lleida es una de les ciutats d’Espanya on es paga un IBI més elevat, i es queixa que la 

gent que viu a la zona Clot, i es desplaça en cotxe a treballar altres barris, ha de pagar una 

quantitat elevada en concepte de pàrquing. 

En referència a l’ordenança que regula els oratoris i/o centres de culte, El Boubenbi afirma que 

una majoria de l’Assemblea de les Religions no hi està d’acord, per la qual cosa demana diàleg. 

 

Carme Valls, Grup Municipal PSC. Demana concreció sobre quina part de les instal·lacions de la 

parròquia podran ser utilitzades com a Local Social del Clot, i a partir de quina data. 

Quant a resoldre les molèsties que ocasiona la descàrrega de mercaderies al Mercadona, 

suggereix que ara, que s’estan fent obres en aquell indret, seria un bon moment per a obrir 

una negociació. 

 

Teresa Ribes. AV Clot i confluències. Agraeix poder tenir un contacte directe amb la Paeria i  

poder parlar de totes les actuacions que s’estan fent i de la necessitat de serveis que té el 

barri. 

 

Magda Torrent, veïna.  Manifesta els seus dubtes sobre si funcionarà la utilització d’una part 

de les dependències parroquials com a Local Social per al barri; i reivindica que es canviï el 

nom oficial de la Plaça de la Constitució, pel nom popular de Plaça del Clot de les Granotes. 

 

Joana Espuga, Associació Dones del Clot. Constata la necessitat que el Clot tingui un Centre 

Cívic i fa palès el seu desacord tant amb la justificació que se les hi va donar per a clausurar 

l’antic Local Social del barri, com amb la manera com es va materialitzar l’esmentat tancament. 

Respecte el centre de culte que s’ha previst obrir a Alfred Perenya 63, demana que la Paeria 

n’informi el veïnat. 

 

José Ramon Barajas, AV Clot i Confluències. Valora positivament que el carrer Humbert Torres 

sigui de doble direcció, i respecte a altres qüestions opina: 1- que el perfil de la persona que 

representi el barri del Clot al Consell de Ciutat ha de correspondre a algú del barri que tingui 

motivació i voluntat de servei a la comunitat; 2- que un bon indret on ubicar un Centre Cívic 

per al barri seria la zona d’expansió de l’hospital de Santa Maria; 4- que per a combatre 

l’incivisme veu necessari posar càmeres de vigilància; 5- que està en desacord amb la proposta 

que es canviï el nom de la plaça de la Constitució; i 6- que cal preveure com resoldre el 

problema d’ocupació de l’espai de la vorera, que genera la gent usuària de la parada de busos 

del carrer Pallars. 

 

Ernesto Céspedes. Veí. Mostra la seva preocupació per l’incivisme existent a l’avinguda de Sant 

Ruf (al cobriment de les vies) i planteja la necessitat de realitzar alguna actuació amb els joves 

“per a evitar que aquests estiguin tot el dia al carrer sense fer res productiu”.  
Referent a altres qüestions, Céspedes manifesta els seus dubtes sobre la idoneïtat del lloc on 

s’ha previst que funcioni un centre de culte de la comunitat musulmana, i, en un altre ordre de 

coses demana: 1- que es tingui més cura del parterre i el reg de la plaça Màrius Carretero, i, en 

general, del control de la vegetació i de l’esporga dels arbres; i 2-  mesures per a evitar 
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l’aglomeració de gent que ocupa la vorera del carrer de Sant Ruf quan una escola de dansa que 

hi ha allí fa activitats. 

 

Rosa Solís.  Veïna. Comenta: 1- la importància de tenir -en un futur- un Centre Cívic on poder 

fer activitats sociocomunitàries del barri; 2- els seus dubtes sobre les conseqüències que es 

derivaran de l’obertura d’un centre de culte al carrer Humbert Torres, raó per la qual constata 

la importància de convocar una reunió monogràfica per a parlar-ne; i 3- la necessitat 

d’impulsar una tasca de conscienciació per a combatre l’incivisme. 

Per acabar la seua intervenció, Solís es queixa de la deixadesa del barri, de la manca 

d’il·luminació al passeig de les vies, i fa evident la seua preocupació pels intents d’ocupació 

d’immobles que s’han produït darrerament. 

 

Gotti Fornos, AV Clot i confluències. Corrobora la necessitat que el barri tingui un Centre Cívic. 

 

Josep Albella, AV Clot i confluències. Demana que hi hagi més llum al barri; més presència de 

la Guàrdia Urbana; i que s’apliquin mesures que evitin l’ocupació de voreres per part de cotxes 

i comerços. 

 

Begoña Pardo, veïna. Parla de la possibilitat que, de manera provisional, l’Ateneu Popular i 

l’Associació Contra el Càncer cedeixin alguns dels seus espais per a activitats de l'Associació de 

Veïns del barri del Clot. Sobre la problemàtica de l’incivisme, Pardo fa esment a la importància 

de l’educació en valors, i quant a potenciar la mobilitat sostenible suggereix la possibilitat que 

el servei d’autobús fos gratuït per a les persones empadronades a Lleida, i recomana que 

tothom que pugui es desplaci a peu, atès que vivim en una ciutat on no hi ha grans distàncies. 

 

En atenció a les observacions que han anat fent les persones participants a la reunió, la 

regidora de zona, Marta Gispert, respon: 1- que s’estudiarà el coeficient per al càlcul de l’IBI, a 

Lleida; 2- que la Zona Blava té una important descompte per a les persones residents, però que 

cal no oblidar que tenim sort de poder viure en una ciutat en què es possible fer molts 

desplaçaments a peu o utilitzant mitjans de mobilitat sostenible; 3- que traslladarà la proposta 

d’estudiar la gratuïtat del transport públic per a les persones empadronades a Lleida; 4- que 

agraeix a l’Ateneu Popular de Ponent i a l’Associació Contra el Càncer l’oferiment dels seus 

espais socials com a lloc on poder desenvolupar aquelles activitats de barri que no puguin 

realitzar-se al nou Local Social que hi haurà a l’edifici de la parròquia de S.M. Magdalena; 5- 

que es demanarà control de l’entorn del local de l’escola de dansa que hi ha al carrer de Sant 

Ruf, on s’ha denunciat problemes que afecten la mobilitat; 5- que l’espai participatiu on decidir 

el nom dels carrers i places serà el Consell de Ciutat; 6- que l’espai de culte que s’ha previst al 

carrer Humbert Torres, serà un oratori amb un aforament màxim de 200 persones; 7- que 

l’incivisme és un tema que afecta a tota la ciutat i que, a banda de la presència de la Guàrdia 

Urbana, és una bona idea realitzar diferents actuacions de sensibilització amb el jovent. Quant 

a la possibilitat d’utilitzar càmeres de videovigilància, adverteix la complicació de fer-ho 

respectant la normativa de privacitat; 8- que s’està treballant per donar solució a les zones on 

hi ha excés de vegetació i/o manca d’il·luminació; 9- que atesa la petició que s’ha fet, hom 

preveurà la convocatòria d’una reunió monogràfica per a parlar, a fons, i resoldre dubtes, 

sobre les repercussions de l’obertura d’un nou centre de culte al barri; 10- que s’està 
treballant la possibilitat d’oferir un ventall més ampli de serveis i espais comunitaris  i dóna les 

gràcies a l’AV per fer visibles els problemes existents al barri i proposar solucions; 11- que per a 

comunicar incidències urbanes a la Paeria resulta de molta utilitat fer servir l’aplicatiu 

telemàtic APPUNTA; i 12- que a novembre es constituirà el Consell de Ciutat i que el Consell de 

la Zona 15 ha de triar qui serà la persona que el representarà. 
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Per a acabar, la regidora de zona agraeix l’assistència i la participació a les persones presents; 

les informa que es traslladaran a qui pertoqui tots els temes que s’han plantejat durant la 

reunió; i les hi recorda la importància del Consell de Zona com a espai on qualsevol persona del 

barri (independentment si forma part d’una associació o no) pot interactuar amb el conjunt de 

les entitats participants i, a la vegada, fer-se escoltar pels representants de la Paeria. 

 

Sense cap altre tema a tractar en el dia d’avui, es dóna per finalitzada la sessió plenària. 

 

 

Secretaria Tècnica dels Consells de Zona 
Glòria Vicens / Francesc Mòdol 

 
Lleida, 10 de novembre de 2021 

 

 

 

PD: 

Acabada l’Assemblea Plenària del Consell, les persones interessades en participar en la tria del  

representants d’aquesta al Consell de Ciutat (Lluís Xavier  Montori; Andreu Vázquez; Gotti 

Fornós; Rosa Solís; Immaculada Visús; Teresa Ribes; Magdalena Torrent; Mourad El Boubenbi;  

Issifou Souleymane; i Ismael Souleymane), han determinat que la persona escollida és la 

senyora Teresa Ribes i Utgé. 
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CONSELL TERRITORIAL DE LA ZONA 15 (Clot i entorns)    

Plenari extraordinari realitzat el 13 de gener de 2022, al Local Social del Clot. 

 
Assisteixen a la reunió:      

 
Entitats:  
Ateneu Popular de Ponent; Associació de Dones del Clot; Grup municipal PSC; Serveis Socials; 
Associació “Watani para la Libertad y la Justícia”; Associació Contra el Càncer; AV Clot; Unitat 
Pastoral Pilar-Magdalena; Associació Nostàlgia Lleida; Escola Sant Josep de Calassanç; 
Comunitat de Propietaris Alfred Perenya, 63; i Comunitat Musulmana Imam Malik. 
 
Persones acreditades:  
Pepa Bosch; Carmina Pardo; Teresa Ribes; Carme Valls; Cristina Morón; Teresa Farré; Mourad 
El Boudouhi; Rosa Solís; Magdalena Torrent; José Ramon Barajas; Imma Visus; Josep Albella; 
Montserrat Salvatella; Montserrat Canals; Carles Sanmartin; Gemma Naranjo; Ignasi Portet; 
Irache Mena; Mohammed Arjam; Elisabet Puigfel; Manel Rodríguez; Zakaria Sorouri; Ma 
Ángeles Grau; Olga Ulla; Begoña Pardo; Carlos Coral; Maria Teresa Rogés; Marta Serra; Krimo 
Tahrat; Amparo Cuadros; Jordi Camins; Pepa Sangenís; Lourdes Ballarín; Alba Albert; Joaquin 
Lara; i Souad Zitouni.  
 
Per l’administració municipal:  
Sandra Castro, regidora d’Educació, Cooperació, Drets Civils i Feminismes; i Pilar Nadal, tècnica 
municipal de l’àmbit de Drets Civils; i per la Secretaria Tècnica dels Consells de Zona: Glòria 
Vicens, Francesc Mòdol, i Sogues Sendra. 
 
Després de donar la benvinguda a les persones presents, i d’excusar l’assistència de la regidora 
de zona, Marta Gispert, la regidora Sandra Castro inicia la reunió desenvolupant una ponència 
en què parla: 1- sobre el dret de la llibertat de consciència i religió, i la diversitat religiosa a 
Lleida; i 2- sobre la normativa que regula l’obertura d’espais de culte. 
Com a suport conceptual a la seua intervenció, la regidora de d’Educació, Cooperació, Drets 
Civils i Feminismes es connecta a l’enllaç https://www.paeria.cat/tradicions/ca/ . 
 
A continuació, la regidora Castro presenta i cedeix l’ús de la paraula a en Mohamed Arjam, 
president de la Comunitat Musulmana Imam Malik, qui és la persona que està al capdavant de 
la comunitat que promou la creació d’un centre de culte al carrer Alfred Perenya número 63.  
 
Mohamed Arjam exposa com volen que funcioni el centre de culte en fase de creació i els 
objectius de la seua comunitat religiosa. Arjam deixa molt clar que no serà una mesquita, sinó 
un oratori, i es compromet perquè les activitats que s’hi realitzin es facin de manera 
transparent al barri, i respectant sempre l’aforament permès, per la qual cosa avança que 
activitats de més gran format, com les relacionades amb el Ramadà, no es faran en aquell 
local. 
 

A continuació, s’inicia el torn de preguntes i/o propostes:  
 

Mourad el Boudouhi, Associació Watani para la Libertad y la Justicia. Valora positivament la 
informació que s’ha donat quant a la normativa municipal que afecta els llocs de culte i 
reclama que l’ajuntament faci la reserva d’un espai per a usos religiosos de gran format; 
Boudouhi posa com a exemple de possibles ubicacions l’antiga comissaria de policia del carrer 
de Sant Martí, o el lloc de l’actual estació d’autobusos, quan quedi alliberat. 
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Manel Rodríguez, Associació de Veïns el Clot i confluències. Desprès d’haver escoltat les 
explicacions del president de la Comunitat Musulmana Imam Malik, manifesta estar d’acord 
en l’existència de l’oratori que es preveu obrir al barri. 
 

Jordi Camins Palau, veí. Demana que es verifiqui si la vorera d’on es vol obrir el centre de culte 
té l’amplada reglamentària; i es queixa que no poden fer ús d’unes places d’aparcament que hi 
ha davant l’esmentat centre de culte, perquè hi han ficat un gual.  
 
Suad Zitouni, Associació Nostàlgia Lleida. Comenta que la convivència entre les religions mai 
ha estat el problema, sinó que el problema és la convivència entre les persones; i afirma que 
hem de saber conviure respectant-nos mútuament. Agraeix el fet que es faci un centre de 
culte al barri.  
 

Zakarias Sorouri, Associació Nostàlgia Lleida. Fa esment que el Clot es un barri intercultural i 
agraeix que s’hagi obert aquest diàleg. A més parla de la importància que hi hagi una bona 
convivència entre els veïns, per tal de fer un barri unit.   
 

Carles Sanmartín, Unitat Pastoral Pilar-Magdalena. En nom de la comunitat cristiana dona la 
benvinguda a la comunitat musulmana i els invita a participar al barri.  Finalitza la seva 
intervenció fent una reflexió sobre les diferent maneres en les quals es pot viure la diversitat, 
aferrant-se a l’opció de viure-la com una possibilitat enriquidora. 
 
Ramon Barajas, veí. Demana responsabilitat per a evitar enfrontaments i problemes.  
 

Krimo Tahrat, secretari de la Comunitat Musulmana Imam Malik. Explica que per a preparar el 
projecte de l’actual d’oratori han tingut en compte els aprenentatges d’altres experiències 
anteriors; i agraeix que s’hagi realitzat aquesta reunió que servirà per a poder donar a conèixer 
la seua comunitat i  per a donar resposta a les inquietuds i dubtes que hi pugui haver.  
 

Lourdes Ballarín, veïna. Expressa la riquesa i la diversitat cultural i religiosa que hi ha al barri,  i 
vol aclarir que les queixes sobre l’oratori  van relacionades amb els temes logístics (no està clar 
que la mida de la vorera complexi la normativa, falta d’aparcaments...) . En aquest darrer 
sentit, afirma que les obres no complien la normativa vigent i que es van aturar esperant 
l’aprovació de la nova ordenança.  
Per acabar la seua intervenció, Ballarín lamenta la manca d’informació prèvia a la realització de 
les obres de l’espai de culte, i qüestiona que l’equipament vagi a ser un petit oratori ja que 
consta que serà el més gran de la ciutat, per tant,  pregunta com es controlarà l’aforament 
d’aquest.  
 
Carlos Coral, president de la comunitat de propietaris d’Alfred Perenya, 63. Constata que els  
veïns de la comunitat on s’està construint l’oratori hi està d’acord. 
 
En resposta a temes relacionats amb el projecte de l’espai de culte, l’arquitecte que està 
treballant en el projecte respon: 1- que l’ajuntament projecta que la vorera sigui de tres 
metres a tot el carrer; i 2- que el gual de davant de l’oratori hi és per a complir la normativa de 
l’ajuntament, la qual diu que dins del local hi han de poder aparcar cinc vehicles. 
 
En referència a les observacions que han anat fent les persones participants a la reunió, la 
regidora, Sandra Castro, respon: 1- que el solar de l’antiga comissaria de policia del carrer de 
Sant Martí està catalogat com a zona verda; 2- que les obres es van aturar perquè urbanisme 
va considerar que les instal·lacions del centre de culte havien d’incorporar places 
d’aparcament, i perquè calia recalcular l’aforament de l’oratori; 3- que la responsabilitat de 
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controlar l’aforament recaurà en els responsables del centre de culte; i 4- que l’ajuntament 
preveu la reserva de solars per a usos comunitaris i de serveis, en general, però que no ho fa 
de manera específica per a espais de culte. 
En termes conceptuals, la regidora Castro fa esment a la desinformació i a la “por a lo 
desconegut” com a principals causes per les quals la gent reacciona negativament davant de 
projectes com el de la posada en marxa d’un centre de culte; en aquest sentit, la regidora de 
Drets Civils crida tothom a voler conèixer l’altri i a treballar per tombar barreres que dificultin 
la bona convivència a la ciutat. 
Quant el paper de l’ajuntament front la diversitat cultural i religiosa, Sandra Castro afirma que 
la Paeria té el repte de gestionar que el dret a la presència de les diferents comunitats 
religioses a l’espai públic es realitzi de manera ordenada i respectuosa; i que facilitarà 
l’apropament i la interacció entre les comunitats religioses existents i la ciutadania de Lleida, 
sempre des del respecte; i, en relació al paper d’algunes comunitats religioses, creu necessari 
remarcar la seua contribució a la transmissió de valors socioculturals positius i per l’ajuda i 
solidaritat vers les persones més necessitades. 
Per acabar, la regidora de Drets Civils agraeix la presència a totes les persones assistents, i fa 
explícit el desig que la informació que s’ha aportat en el decurs d’aquesta reunió hagi servit 
per aclarir els dubtes existents quant a la construcció d’aquest nou espai de culte al barri.  
 
Sense cap altre tema a tractar en el dia d’avui, es dona per finalitzada la sessió extraordinària 
del Consell de la Zona 15. 
 
Secretaria Tècnica dels Consells de Zona 
Glòria Vicens / Francesc Mòdol 

 
Lleida, 13 gener 2022 
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CONSELL ORDINARI DE LA ZONA 15  (Clot i entorns) 
Sessió extraordinària realitzada el 19 d’octubre de 2022, al Local Social del Clot. 
 
Assisteixen a la reunió:                                                                    
 
Entitats, Plataformes i Grups:  
Grup Municipal PSC; Associació veïnal del Clot i confluències; Grup Municipal Ciutadans; Oratori Ibn 
Malik; Espai Tríada; Unitat Pastoral Pilar-Magdalena; Església Evangèlica Bautista; “Asociación 
Watani para la Libertad y la Justicia”; Serveis Socials Ajuntament; Ateneu Popular de Ponent; 
Associació Lleida contra el càncer; Associació Agrupament Escolta Alosa; CAP Onze de Setembre; 
Escola St. Josep de Calassaç; i Associació Benvinguts Níger. 
 
Persones:  
Carme Valls; Montse Salvatella; Noemí Fernández; Teresa Ribes; Mohammed Arjam; Jordi Camins; 
Amparo Cuadros; Myriam Solé; Alexandra Delcea; Montserrat Canals; Priscila Ibarz; Mourad El 
Boudouhi; Ma. Àngels Grau; Teresa Farré; Josep Gelonch; Manuela Azucena; Ma. Àngels Moli; 
Carme Pascual; Laia Alonso; Aïna Villalba; Josep Albella; Santiago Lapeña; Teresa Rogés; Goti 
Fornos; Rosa Solís; Pilar Tobella; Benjamí Mari; Magda Torrent; Laura Gascó; Olga Ulla; Soleymane 
Barke; Ismael Souleymane; i Araceli Royo. 
 
Per l’administració municipal: 
La regidora de la Zona 15 i de Participació Ciutadana, Marta Gispert; el regidor de Mobilitat i Serveis 
Urbans, Joan Ramon Castro; i de part de l’Àrea de Participació Ciutadana, Cristina Saiz, Glòria 
Vicens, Ignasi Portet i Sogues Sendra. 
 
S’inicia el plenari del Consell de la zona15 amb la benvinguda de la regidora de Participació i 
regidora de Zona15, Marta Gispert, excusa la presència del Paer en Cap, Sr. Miquel Pueyo, i agraeix 
la participació del regidor de Mobilitat i Serveis Urbans, Joan Ramon Castro,  com del personal 
tècnic implicat en l’assemblea ordinària que es duu a terme avui. Així mateix, dona la benvinguda a 
les persones assistents.  
 
Tot seguit, fa la presentació de Xavier Sentís, membre del cos de Bombers de la Generalitat de 
Catalunya  i coordinador de les xerrades de prevenció d’incendis  a les llars, que presenta unes 
xerrades informatives per tal d’implementar la cultura de la prevenció d’incendis a la llar. Aquestes, 
estan destinades tant a entitats i associacions com a la ciutadania en general. Les dues xerrades 
que duen a terme són:  
 

1- Tanca la porta al foc, té com a finalitat una vegada iniciat l’incendi saber el que hem de fer 
per no posar-nos en risc. 

2-  Prevenció d’incendis a la llar, té com a objectius treballar les causes que provoquen els 
incendis i treballar els hàbits que les provoquen. 
 
 

Cal tenir en compte que segons les estadístiques hi ha 12 incendis en habitatges al dia, el 80% de 
morts en incendis són a les llars i, el col·lectiu més afectat són les persones > 65 anys. 
Per acabar, Xavier Sentís facilita el correu per tal que si algú està interessat en alguna de les xarrades 
que ofereixen pogués contactar amb ells : bombersprevencioincendis@gmail.com 
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A continuació, la regidora Marta Gispert, fa esment de diverses actuacions del barri que s’estan 
fent o que es preveuen fer a curt termini com: 1- s’està treballant a la comissió de nomenclàtor del 
Consell de Ciutat el canvi de nom de la “Plaça de la Constitució”; 2-  des de Normalització el Consorci 
Lingüístic es vol realitzar una prova pilot a la zona del Clot per a la realització d’una campanya per 
donar a conèixer totes les activitats que des del consorci es realitzen per a promoure l’ús de la 
llengua catalana; 3- a través d’una de les demandes realitzades pel grup dinamitzador i les accions 
de millora detectades des del Pla de Millora de l’espai Públic, s’ha decidit fer una campanya pilot a 
la zona del Clot incidint en la reducció de les miccions dels gossos en façanes i mobiliari urbà. 
Aquesta campanya pilot s’emmarca dins la  campanya general en positiu a tota la ciutat de Lleida 
amb el títol: “ La ciutat neta és cosa de tothom”; 4- hi ha una previsió  de reposició d’arbrat dels 
escocells d’alguns dels carrers de l’entorn Plaça Santa Maria Magdalena. Finalment, informa que la 
setmana vinent s’enviarà als membres del grup impulsor del Pla de millora i als membres dels 
consells de zona les dades del retiment de comptes de l’execució del Pla de Millora del període 1 
d’abril al 18 d’octubre.  
 
Tot seguit, el regidor de Mobilitat i Serveis Urbans, Joan Ramon Castro, informa d’altres actuacions 
que s’han fet al barri tot recordant que  les actuacions  es poden fer d’ofici (mitjançant inspectors) 
o bé, a requeriment de l’Associació de Veïns, de l’aplicació APPUNTA o de l’entrada via Registre 
general de l’Ajuntament. Aquestes són: 1- quant a mobilitat s’ha  millorat de la xarxa/manteniment 
de: instal·lació de càmera de trànsit a Plaça Europa, renovació armari regulador de la cruïlla Plaça 
Europa i substitució de part del cable de senyal per fibra òptica. Les possibilitats que dona la fibra 
òptica són, entre altres, que la càmera podrà controlar el nombre de vehicles i de vianants que hi 
passen cada dia, dades que ens serviran per fer estadístiques i gestionar millor el trànsit; 2- s’ha 
resolt la petició de canvi de tipus d’estacionament de bateria a línia al carrer Ramon Llull; 3- s’han 
autoritzat 4 llicències per instal·lar vetlladors nous, la resta (50) són llicències antigues que 
l’Ajuntament no pot retirar si no es dona alguna de les següents circumstàncies: molèsties molt 
greus en què ha d’intervenir la Guàrdia Urbana o canvi de propietari o d’ús; 4- hi han hagut 27 
incidències pel que fa al tema de senyalització; 5- pel que fa a serveis urbans: s’han canviat 5 mòduls 
semafòrics antics i desgastats per uns amb possibilitats de posar fibra més endavant,  s’han posat 
40 papereres noves, 7- s’han reparat 20 bancs de carrer, s’han reparat voreres i tanques de jocs 
infantils, a la zona de cobriment de les vies, la fusta s’està canviant per una de sintètica amb resina 
que no necessita manteniment, entre d’altres; 8- s’ha fet una prova pilot de neteja amb aigua a 
pressió durant 6 mesos al carrer Alfred Perenya; i  9- comenta que han tingut problemes per 
resoldre la petició que es va fer relativa a les escales d’entrada al pàrquing del Clot amb relació als 
problemes de salubritat i que han arribat amb un acord amb Ilnet per tal que es faci càrrec, ja que 
no pot estar en aquestes condicions. 
 

En desenvolupament al tercer punt de l’ordre del dia, la regidora Marta Gispert, explica que els 
grups dinamitzadors estan formats per veïns, veïnes i un representant de les diferents entitats del 
barri amb l'objectiu de treballar més a fons i des de la perspectiva comunitària les temàtiques del 
Consell que així ho requereixin. És a dir, espais de participació directa on crear sinergies entre 
veïnat, entitats i administració per dur a terme iniciatives que satisfacin les necessitats detectades 
a cada barri pel mateix veïnat i entitats. Tot això des de la perspectiva de la corresponsabilitat i el 
compromís.  
 
Tot seguit, Ignasi Portet i Glòria Vicens, tècnics de l’Àrea de Participació, exposen les duess 
comissions de treball creades en aquesta zona segons les necessitats i potencialitats detectades des 
del Grup Dinamitzador. Aquestes són la  comissió de la diversitat i la comissió del bon ús de l’espai 
urbà. Recorden que és un grup obert i s’hi pot afegir tothom que estigui interessat a participar. A 
partir d’aquí es constitueix el grup dinamitzador amb els següents membres: Montserrat Salvatella, 
Associació de Veïns del Clot; Carmina Pardo, Ateneu Popular de Ponent; Mohammed Arjam, Imam 
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Oratori Ibn Malik; Priscila Ibarz, Església Evangèlica Baptista de Lleida; Souleyname Barrealfari, 
Assocaició amics i nacionals el Níger; Anabel Mateu, IES Escola del Treball; Olga Ulla, Escola Sant 
Josep de Calassanç; Montserrat Canals, Unitat Pastoral Pilar-Magdalena; Mario Castel, Reintegra; i 
Myriam Sale, Espai Triada. 
 
Torn general de preguntes i/o propostes: 
 
Josep Albella, Associació Veïnal del Clot i confluències. Manifesta la manca de neteja pel que fa als 
excrements i miccions de gossos, i la proliferació de coloms.  
 
Montse Salvatella, Associació Veïnal del Clot i confluències. Agraeix als tècnics de participació 
ciutadana per  tota la tasca tan important que estan fent donat que ara s’està movent el barri cap 
endavant i la gent comença a tenir més iniciativa per participar. També creu que caldria regular el 
tema de les terrasses.  
 
Teresa Ribes, representant del Consell de Ciutat. Explica un fet problemàtic i que s’hauria de trobar 
una solució pel que  està succeint cada dia, on es pot observar des del carrer,  un  individu despullat 
en una finestra d’un pis del carrer Alcalde Porqueres,  principalment quan surt la canalla de l’escola.   
 
Carme Valls, Grup Municipal PSC. Exposa: 1- la necessitat de desallotjar l’edifici del carrer Alfred 
Perenya, 92; 2- sol·licita un semàfor al carrer Príncep de Viana, davant de “La Caixa”; 3-  pregunta 
com està la proposta que es va fer des de govern de la vianalització del Carrer Pi i Maragall i 
ampliació de voreres del carrer Alferd Perenya; i 4- davant de les queixes de l’increment de 
vetlladors, proposa que es revisi si no hi ha més vetlladors dels permesos. 

 
Àngels Moli, Associació Lleida contra el càncer. Ofereix els serveis de l’entitat i els dona a conèixer 
a la resta d’entitats del barri.  
 
Araceli Royo, Associació Veïnal del Clot i confluències. Destaca la manca de neteja a causa dels 
excrements i miccions de gossos i la proliferació de coloms, també degut a la manca de civisme 
existent al barri, principalment  al carrer Nadal Meroles,7.  A més, proposa retirar el mobiliari 
infantil de la petita plaça del carrer Amics de Lleida en la intersecció del carrer Nadal Meroles, i que 
aquest espai sigui exclusiu per gossos  amb l'obligació de retirar les femtes i rentat amb aigua i 
lleixiu les miccions, amb la possibilitat de ser sancionat/des els propietaris que no 
compleixen aquestes normes.  
 
Mohamed Arjam, Iman de l’Oratori Iman Malik.  Demana informació sobre dues multes que ha 
rebut, una de les quals és per la realització d’una activitat sense llicència i no estaven fent culte, 
que només tenien paralitzada la llicència d’obres però no prohibida l’entrada al local.  
 
Jordi Camins, veí.  Fa diversos comentaris  amb relació a: 1- abundant circulació de patinets i 
bicicletes en condicions que no s'ajusten a la normativa vigent, referint-se al carrer Alfred 
Perenya, entre els encreuaments amb carrer Pallars i Paer Casanovas; 2- coloms de diferents 
races al pati interior format pels carrers Prat de la Riba, Pallars, Alfred Perenya i Paer 
Casanovas, ja que cada dia són més nombrosos; 3- nul·la vigilància d'Agents de l'autoritat; 4- 
semàfor enfront de l'Escola del Treball per a evitar llargues cues en el carrer Alfred Perenya; 5- 
vorada en el pas de vianants enfront de l'ambulatori de la Seguretat Social Prat de la Riba; 6- 
més neteja de les voreres, cantonades, desguassos i embornals amb reixa; i 7- proposa canviar 
la data de la poda dels arbres d’Alfred Perenya  
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Pilar Tobella, veïna. Reitera les peticions del Senyor Jordi Camins, però destaca la manca de llum a 
la ciutat i concretament al seu barri. Agrairia saber la funció dels Agents Cívics. Fa queixa de vàries 
persones que fumen substàncies tòxiques a la via pública que donen a la plaça santa maria 
Magdalena.   
 
Benjamí Mari, Associació Veïnal del Clot i confluències. Proposa fer una campanya pilot per 
combatre l’incivisme al carrer amb un cartell explicatiu clar i entenedor per a tothom. Es queixa de 
la manca de neteja i dels actes incívics. Finalitza amb una reflexió del mal estat actual del parc de la 
Plaça de la Constitució, la qual s’hauria d’abastir de més elements pels infants i conservar-ho amb 
millors condicions.  
 
Goti Fornos, Associació Veïnal del Clot i confluències. Exposa la dificultat amb la qual es troba la 
gent gran a l’hora d’obrir els contenidors grisos.  
 
Mourad El Boudouhi, “Associación Watani para la Libertad y la Justícia”. Manifesta que el problema 
amb l’exhibicionista és greu i s’ha de buscar una solució. 
 
Montserrat Canals, Unitat Pastoral Pilar-Magdalena. Creu que hem de posar-hi imaginació a l’hora 
d’educar els veïns. S’han de fer propostes en què els mediadors naturals siguin els mateixos veïns. 
 
Finalitzat el torn general de preguntes i/o propostes, i en atenció a les observacions que hi han anat 
fent les persones participants en la reunió, la regidora de zona, Marta Gispert, i el regidor de 
Mobilitat i Serveis Urbans, Joan Ramon Castro, responen: 1- de l’individu exhibicionista és un tema 
complicat i es derivarà al departament que correspongui; 2- la multa que comenta el Mohamed li 
contestaran per privat després; 3- el tema de l’incivisme és una problemàtica estesa a tota la ciutat 
i no és sols responsabilitat de la Guarda Urbana; 4- recorden l’existència del Servei de recollida de 
voluminosos gratuït i pel que fa a la neteja, des de l’Ajuntament s’estan duent a terme actuacions 
com les del Pla de Millora Urbana i estan en tràmit per buscar una altra empresa concessionària de 
neteja quan acabi el contracte; d’altra banda, també s’avança que es farà una campanya especial  
pel tema de les caques de gos i miccions que començarà ben aviat 5- ja està fet el decret de 
desallotjament del carrer Alfred Perenya, 92; 6- ara mateix no està al calendari del govern municipal 
la vianalització del carrer Pi i Maragall; 7- reafirma que la Plaça dels Amics no és un pipi can; 8- s’ha 
fet un conveni de col·laboració entre l’Ajuntament i les farineres del polígon perquè ells també facin 
captures de coloms i tudons; 9- s’informa que després de Tots Sants des de la plaça Ricard Viñes 
fins al Cobriment de les Vies (Prat de la Riba, costat del CAP) és vianalitzarà, les calçades seran més 
estretes per tal que els vehicles redueixin la velocitat i posaran carrils bici, entre altres, tindrà 
preferència el vianant i els semàfors els canviaran i en posaran un de nou; i 10- funcions dels Agents 
Cívics són informar a la gent de les conductes cíviques i porten una emissora per contactar amb 
Guàrdia Urbana, ja que ells no són autoritat.  
 
Sense cap altre tema a tractar en el dia d’avui es dona per finalitzada la sessió plenària. 
 

 
Secretaria Tècnica dels Consells de Zona 

 
Lleida,  19 d’octubre de 2022 

 


